

In the Name of Allah, the Most Compassionate, the Most Merciful

**MAWANI**  
**SAUDI PORTS AUTHORITY**

Administrative Communications - Headquarter

Issuing No. : 01/31/70/19905

Date : 02/08/1445 AH (12/02/2024)

Attachments : 1 Roll

**Circular No. (1) for the Year 2024**

To,

**To: All shipping Agents**

**All Marine Service Companies Operating in Ports.**

**Subject:**

Reference to the Saudi Ports Authority Circular No. (4) for the year 2022 regarding the adoption of amendments to Port services charges stated in the system of fees and charges for port services issued by Royal Decree No. M/42 dated 02/07/1405 AH (23/03/1985).

Based on the decision of the Board of Directors of the Saudi Ports Authority No. (70/T/D1) dated 08/11/1441 AH (29/06/2020) approving the amendment of fees for marine services within the System of Fees and Charges for Port Services.

The Saudi Ports Authority would like to announce the amendment to the tariff for port services fees - Table (B) First: Fees collected from the ship owner or agent - (4): Charges for Maritime Services - to become as follows:

Paragraph (4/1): Fees for pilotage, tying and untying ropes, and marine control tower services, including the use of Tugboats, rope tying launches, and the pilotage launches, are collected on each ship in the following cases.

- Arriving at the Port.
- Departure from the Port.
- Moving from one wharf to another within the port area (half of the charges shall be collected).

This shall be based on the ship's capacity in total tones as follows:

Item No.	Description	Amount
1/1/4	500 tons or less	2500 Saudi Riyals
2/1/4	More than 500 to 3000 tons	1.15 Riyal / Ton
3/1/4	Each increase from 3000 tons up to 15000 tons	0.17 Halala / Ton
4/1/4	Each increase exceeds 15,000 tons	10 Halala / Ton

For approval and implementation as of February 18, 2024, at: (00.01) am.

Vice President for Control, Policy, and Legislation

(Signature)

Yousuf Mohammed Al-Hussan





## تعميم رقم (1) لعام 2024م

إلى:

جميع الوكلاء الملاحيين

جميع شركات الخدمات البحرية العاملة بالموانئ

الموضوع:

إشارة إلى تعميم الهيئة العامة للموانئ رقم (4) للعام 2022م، بشأن اعتماد التعديلات الخاصة بأجور خدمات الموانئ الواردة في نظام رسوم وأجور خدمات الموانئ الصادر بالمرسوم الملكي رقم م/42 وتاريخ 1405/7/2 هـ.

وبناء على قرار مجلس إدارة الهيئة العامة للموانئ رقم (70/ت/د1) وتاريخ 1441/11/8 هـ، بالموافقة على تعديل أجور الخدمات البحرية ضمن نظام رسوم وأجور خدمات الموانئ.

ترغب الهيئة العامة للموانئ بالإعلان عن تعديل تعرفه أجور خدمات الموانئ - الجدول (ب) أولاً: أجور تحصل من مالك أو وكيل السفينة - (4): أجور الخدمات البحرية - لتصبح على النحو التالي: الفقرة (1/4): تحصل أجور الإرشاد وربط وفك الحبال وخدمات برج المراقبة البحرية بما في ذلك استخدام القاطرات ولنشات ربط الحبال ولنش الإرشاد على كل سفينة في الحالات التالية:

- قدوم إلى الميناء
- مغادرة من الميناء
- الانتقال من رصيف لأخر داخل منطقة الميناء (يحصل عليه نصف الأجر)

وذلك وفقاً لسعة السفينة بالطن الإجمالي على النحو التالي:

رقم البند	الوصف	المبلغ
1/1/4	500 طن أو أقل	2500 ريال
2/1/4	أكثر من 500 إلى 3000 طن	1,15 ريال/طن
3/1/4	كل زيادة على 3000 طن وحتى 15000 طن	0,17 هللة/طن
4/1/4	كل زيادة على 15000 طن	10 هللات/طن

للاعتناء والتنفيذ اعتباراً من تاريخ 2024/2/19م الساعة (00:01) صباحاً.

نائب الرئيس  
للمراقبة والسياسات والتشريعات

يوسف بن محمد الحصان